
P r o t o k ó ł  Nr XLIII/2010 
 
z odbytej  sesji  Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. w dniu 23 czerwca 2010r. w sali Urzędu 
Stanu Cywilnego – Urzędu Miejskiego w Gorzowie Śl. w godzinach od 1010 do 1245. 
 
Obecnych 13 radnych na 15 osobowy skład Rady Miejskiej / lista obecności w załączeniu do 
protokółu /.  
 
 
Ponadto w sesji udział wzięli : 
1. Burmistrz Gorzowa Śl.     - Pan Artur Tomala 
2. Sekretarz Miasta      - Pan Roland Fabianek 
3. Skarbnik Miasta      - Pani Agata Olejarz 
4. Radca Prawny      - Pani BoŜena Kindler 
5. Przewodniczący osiedli i sołtysi w osobach : 
                                                                                              - Pani Gabriela Włoch 
        - Pani Nowak-Tracz Sabina 
        - Pani Jonek Eryka  
        - Pan Bogusław Dziedzic  
        - Pan Kazimierz Jankon 
        - Pan Karlak Włodzimierz 
        - Pani Wioletta Brunsz 
        - Pan Gallus Erwin 
        - Pan Tomala Zygmunt 
        - Pan Miemiec Jan 
        - Pan Giza Paweł 
        - Pan Wilhelm Daniel 
         - Pan Trembulak Szczepan 
        - Pan Naumowicz Piotr 
 
6. Dyrektor BOSziP 
7. Dyrektor MGOK 
 
Porządek  o b r a d : 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Zgłoszenie pisemnych wniosków, interpelacji oraz zapytań przez radnych. 
3. Ustalenie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej Nr XLII/2010 z dnia 20.05.2010r.  
5.   Podjęcie uchwał w sprawie: 
a)   zmiany uchwały budŜetowej na 2010 rok 
b)   zaciągnięcia kredytu długoterminowego na realizację inwestycji 
c)   zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budŜetu gminy Gorzów Śląski    
      za pierwsze półrocze 
d)  zmiana uchwały Nr XXXVI/284/2009 Rady Miejskiej w Gorzowie Śląskim z dnia   
      16 grudnia 2009r dotyczącej uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania    
      Narkomanii w Gminie Gorzów Śląski na rok 2010  
e)  zmiany uchwały Nr XL/319/2010 Rady Miejskiej w Gorzowie Śląskim z dnia 31  
     marca  2010r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i  
     Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Przemocy w   



     Rodzinie w gminie Gorzów Śląski na rok 2010 
f)  zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków 
g)  upowaŜnienia Dyrektora Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gorzowie     
     Śląskim do wydawania decyzji administracyjnych z zakresu pomocy materialnej o   
     charakterze socjalnym 
h)  wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości gminnych 
6.  Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie  
     międzysesyjnym. 
7.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
8.  Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 
9.  Wolne wnioski i informacje.  
10. Zakończenie obrad .                       
 
Ad1. Otwarcia XLIII sesji Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. dokonał Przewodniczący Rady 
Miejskiej Pan Roman Neugebauer – witając radnych, zaproszonych gości. Stwierdzając 
jednocześnie, Ŝe w sesji uczestniczy 13 radnych na 15 osobowy skład Rady Miejskiej, co 
stanowi kworum przy którym moŜe obradować i podejmować uchwały Rada Miejska.   
 
Ad2. Nie zgłoszono pisemnych wniosków, interpelacji oraz zapytań przez radnych. 
 
Ad3. Pan Roman Neugebauer  - Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iŜ radni 
otrzymali porządek obrad wraz z zawiadomieniem na sesje oraz projekty uchwał.   
Rada Miejska przyjęła porządek obrad 13głosami „za”, na obecnych na sesji 13 radnych, na 15 
osobowy skład Rady Miejskiej. 
 
Ad4. Protokół Nr XLII/2010 z sesji Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 20.05.2010r.  
 został przyjęty bez odczytania jednogłośnie przez Radę Miejską (13 głosami „za” na 
obecnych na sesji 13 radnych, na 15 osobowy skład Rady Miejskiej) do wglądu w biurze 
Rady Miejskiej .  
Nie wniesiono do protokółu uwag.  
 
Ad5a. Skarbnik Pani Agata Olejarz przedstawiła projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały  
budŜetowej  na 2010 rok 
W uchwale Nr XXXVI/282/2009 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 16 grudnia 2009 r.  
w sprawie uchwały budŜetowej  na 2010 rok wprowadza się następujące zmiany :  
 zwiększa  się dochody gminy o kwotę  4.700,00  zł 
w §  2-  Załącznik  nr 2  -  Wydatki budŜetu gminy 
1.Zwiększa  się wydatki budŜetu gminy o kwotę    4.700,00 zł 
Dokonać zmian w załączniku nr 2 a  do uchwały budŜetowej  na 2010 r.  zgodnie ze 
zmianami w niniejszej uchwale. 
Załącznik nr 8 – „ Wydatki na wieloletnie programy  inwestycyjne w latach 2010-2012   „   
do uchwały  budŜetowej   na 2010 rok   otrzymuje nowe brzmienie określone w załączniku do 
niniejszej uchwały.                                             
Po wprowadzonych zmianach budŜet gminy wynosi : 
1). Dochody                                                                                                       19.426.047,72 zł 
      w tym : 
      - dochody związane z realizacją zadań zleconych z zakresu  2.047.030,00 zł 
         administracji rządowej                                                                                 
2). Przychody                                                                                                      5.810.425,00 zł                                                                                       
3).  Wydatki                                                                                                      24.331.604,52 zł                                      



       w tym : 
      - wydatki związane z realizacją zadań zleconych z zakresu                          2.047.030,00 zł 
        administracji rządowej                                                                                                                                                
4). Rozchody                                                                                                          904.868,20 zł                                                                                             
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
odczytał pozytywną opinię z wspólnego posiedzenia stałych komisji Rady Miejskiej 
 
Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag. 
 
Uchwała Nr XLIII/328/2010 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 23 czerwca 2010r w 
sprawie: zmiany uchwały budŜetowej na 2010 rok została podjęta przez Radę Miejską 
jednogłośnie - 13 głosami „za”, na obecnych na sesji 13 Radnych, na 15 osobowy skład Rady 
Miejskiej. 
  
Uchwała i opinie stanowią załącznik do protokółu sesji. 
 
Ad5b. Pani Agata Olejarz – Skarbnik Miasta zapoznała z projektem uchwały w sprawie: 
zaciągnięcia kredytu długoterminowego, informując Radnych o zaciągnięciu kredytu 
długoterminowego 500.000,00 zł na realizację inwestycji pod nazwą : „Przebudowa  drogi 
gminnej Goła – Zdziechowice „ 
Spłata kredytu nastąpi w latach  2011 - 2015. 
Źródłem  spłaty kredytu będą dochody  własne Gminy Gorzów Śl. z podatku od nieruchomości. 
Ustala się zabezpieczenie kredytu w formie weksla in blanco wraz z deklaracją wekslową na 
rzecz Banku Kredytującego. 
Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag. 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa, 
odczytał pozytywną opinie. z wspólnego posiedzenia komisji /załącznik do protokołu/. 
 
Uchwała Nr XLIII/329/2010 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 23 czerwca 2010r w 
sprawie : zaciągnięcia kredytu długoterminowego została podjęta przez Radę Miejską 
jednogłośnie - 13 głosami „za”, na obecnych na sesji 13 Radnych, na 15 osobowy skład Rady 
Miejskiej. 
 
Opinia i uchwała stanowią załącznik do protokołu. 
 
Ad5c. Pani Agata Olejarz – Skarbnik Miasta zapoznała z projektem uchwały w sprawie:  
zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budŜetu gminy Gorzów Śląski  za 
pierwsze półrocze 
 
Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag. 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa odczytał 
pozytywną opinię z wspólnego posiedzenia stałych komisji Rady Miejskiej 
 
Uchwała Nr XLIII/330/2010 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 23 czerwca2010r w 
sprawie: zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budŜetu gminy Gorzów Śląski       
za pierwsze półrocze  została podjęta przez Radę Miejską jednogłośnie - 13 głosami „za”, na 
obecnych na sesji 13 Radnych, na 15 osobowy skład Rady Miejskiej. 



 
Opinia i uchwała stanowią załącznik do protokołu . 
 
Ad5d. Pani Joanna Erd –Pełnomocnik ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie: zmiana uchwały Nr XXXVI/284/2009 Rady 
Miejskiej w Gorzowie Śląskim z dnia 16 grudnia 2009r dotyczącej uchwalenia Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Gorzów Śląski na rok 2010  
 
Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag. 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa odczytał 
pozytywną opinię z wspólnego posiedzenia stałych komisji Rady Miejskiej 
 
Uchwała Nr XLIII/331/2010 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 23 czerwca2010r w 
sprawie: zmiana uchwały Nr XXXVI/284/2009 Rady Miejskiej w Gorzowie Śląskim z dnia 
16 grudnia 2009r dotyczącej uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 
w Gminie Gorzów Śląski na rok 2010 została podjęta przez Radę Miejską jednogłośnie - 13 
głosami „za”, na obecnych na sesji 13 Radnych, na 15 osobowy skład Rady Miejskiej. 
 
Opinia i uchwała stanowią załącznik do protokołu . 
 
Ad5e. Pani Joanna Erd –Pełnomocnik ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały Nr XL/319/2010 Rady Miejskiej w 
Gorzowie Śląskim z dnia 31 marca  2010r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Przemocy w       
Rodzinie w gminie Gorzów Śląski na rok 2010 
 
Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag. 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa odczytał 
pozytywną opinię z wspólnego posiedzenia stałych komisji Rady Miejskiej 
 
Uchwała Nr XLIII/332/2010 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 23 czerwca2010r w 
sprawie: zmiany uchwały Nr XL/319/2010 Rady Miejskiej w Gorzowie Śląskim z dnia 31      
marca  2010r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Przemocy w  Rodzinie w gminie Gorzów 
Śląski na rok 2010  została podjęta przez Radę Miejską jednogłośnie - 13 głosami „za”, na 
obecnych na sesji 13 Radnych, na 15 osobowy skład Rady Miejskiej. 
 
Opinia i uchwała stanowią załącznik do protokołu . 
 
Ad5f. Pan Dariusz Gancarek – Dyrektor ZUK przedstawił projekt uchwały w sprawie: 
zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków  
informując Radnych co do poprzedniej uchwały Nr XLI/322/2010 Rady Miejskiej w Gorzowie 
Śl. z dnia 31 marca 2010r w sprawie: zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 
zbiorowe odprowadzanie ścieków wprowadzono zmiany opłaty abonamentowej : Okres 
rozliczeniowy wynosi jeden miesiąc.  
 
Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag. 
 



Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
odczytał pozytywną opinię z wspólnego posiedzenia stałych komisji Rady Miejskiej. 
 
Uchwała Nr XLIII/333/2010 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 23 czerwca2010r w 
sprawie: zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków została podjęta przez Radę Miejską - 12 głosami „za”,  1 głos „wstrzymujący” na 
obecnych na sesji 13 Radnych, na 15 osobowy skład Rady Miejskiej. 
 
Opinia i uchwała stanowią załącznik do protokołu . 
 
Ad5g. Sekretarz Pan Roland Fabianek przedstawił projekt uchwały w sprawie: upowaŜnienia 
Dyrektora Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gorzowie Śląskim do 
wydawania decyzji administracyjnych z zakresu pomocy materialnej o charakterze socjalnym, 
będzie jedna zmiana z mocą obowiązującą od 1-09-2010r. 
 
Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag. 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
odczytał pozytywną opinię z wspólnego posiedzenia stałych komisji Rady Miejskiej. 
 
Uchwała Nr XLIII/334/2010 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 23 czerwca2010r w 
sprawie: upowaŜnienia Dyrektora Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Gorzowie Śląskim do wydawania decyzji administracyjnych z zakresu pomocy materialnej o 
charakterze socjalnym została podjęta przez Radę Miejską jednogłośnie - 13 głosami „za”, na 
obecnych na sesji 13 Radnych, na 15 osobowy skład Rady Miejskiej. 
 
Opinia i uchwała stanowią załącznik do protokołu . 
 
Ad5h. Burmistrz Pan Artur Tomala przedstawił projekt uchwały w sprawie: wyraŜenia zgody 
na sprzedaŜ nieruchomości gminnych 
 
Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag. 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
odczytał pozytywną opinię z wspólnego posiedzenia stałych komisji Rady Miejskiej. 
 
Uchwała Nr XLIII/335/2010 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 23 czerwca 2010r w 
sprawie: wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości gminnych została podjęta przez Radę 
Miejską jednogłośnie - 13 głosami „za”, na obecnych na sesji 13 Radnych, na 15 osobowy 
skład Rady Miejskiej. 
 
Opinia i uchwała stanowią załącznik do protokołu . 
 
Ad6. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Neugebauer poinformował o pismach od : 
-  powodzian w sprawie udzielenia pomocy  
- Marszałka Województwa Opolskiego w sprawie przesunięcia spotkania z okazji 20- lecia 
samorządu. 
Burmistrz Pan Artur Tomala podziękował sołtysom i przewodniczącym osiedli za zbiórkę 
pasz i zboŜa dla powodzian. 
 



Przerwa od 1100
 do 1135 

 
Ad7. Burmistrz Pan Artur Tomala przedstawił informację o wydanych Zarządzeniach i 
podjętych decyzjach w okresie międzysesyjnym /załącznik do protokółu/.  
Poinformował Radnych o wizycie Partnerskiej w Gminie Landsberg i oni w przyszłym roku 
obchodzą jubileusz 1050 – lecie , ale juŜ w tym roku wystosowali apel w sprawie 
organizowania imprezy.  
My teŜ w przyszłym roku mamy teŜ okrągłą rocznice 770- lecie istnienia Gorzowa Śl. 
ZłoŜył podziękowania za zorganizowanie Dni Gorzowa.   
 
Ad9.Pan Dariusz Gancarek – Dyrektor ZUK zapytał w sprawie przekazania budynku po 
byłym przedszkolu w Pakoszowie. 
Burmistrz Pan Artur Tomala poinformował, Ŝe Grupa Odnowy Wsi z Pakoszowa zwróciła się 
z prośbą o przekazanie części przedszkolnej budynku w Pakoszowie, zastanawiałem się czy 
tego nie podzielić na dwa mieszkania. 
Sołtys Pakoszowa poinformował, Ŝe chcą mieć to miejsce spotkań i osoba prywatna 
zobowiązała się tym zająć. 
Dyrektor Domu Kultury wyjaśnił, Ŝe on nie potrzebuje następnej świetlicy, przede wszystkim 
nie mam pieniędzy na następną świetlice, ja nie mogę zgodzić się na podpisanie umowy na 
prąd bo będę musiał zatrudnić tam osobę na część etatu.  
Przewodniczący Rady zapytał, czy nie będzie problemu z lokatorem. 
Sołtys wyjaśnił, Ŝe to jest odgrodzone są osobne wejścia i nie będzie problemu. 
Burmistrz Pan Artur Tomala poinformował, Ŝe nie będzie stwarzał problemu ten budynek 
zostanie na stanie ZUK. Środki związane z opłatami będą pokrywane z Rady sołeckiej lub 
Odnowy Wsi to jest do uzgodnienia. 
 
Burmistrz Pan Artur Tomala poinformował, Ŝe Grupa Odnowy Wsi z Budzowa zwróciła się z 
prośbą o przekazanie działki z Agencji Nieruchomości Rolnych w Opolu. My wysłaliśmy 
pismo do nich i przyszła odpowiedź z którą został zapoznany sołtys i Grupa Odnowy Wsi. 
Burmistrz zaproponował czy nie zagospodarować tego drugiego budynku. 
Radny Mrozek Henryk zaproponował o zrobienie dokumentacji i złoŜenie wniosku o 
dofinansowanie. 
 
Radny Edward śurawicki zgłosił o złoŜenie reklamacji na chodnik w Zdziechowicach usunąć 
usterki i za wysokie podjazdy. 
 
Przewodniczący Osiedla Pan Jan Miemiec zgłosił o naprawę dziury w asfalcie na ul. Jaronia 
na wysokości posesji Pana Woźnego która powstała po kanalizacji . 
 
Ad10. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Neugebauer stwierdził, Ŝe wyczerpany 
został porządek obrad, dziękując za udział w obradach, zamykając XLIII sesję Rady 
Miejskiej.  
 
Protokółowała         Przewodniczył 
 
M. Zoremba                             Roman Neugebauer 
 
 


